



Gebruikersplatform Bentwoud

GPB 24-19

Verslag van de bijeenkomst van het Gebruikersplatform Bentwoud

Datum: 16 mei 2024

Aanwezig: 20 deelnemers

Afwezig: 5 deelnemers

1. Welkom, opening en ingekomen stukken

De voorzitter opent de bijeenkomst en heet een ieder hartelijk welkom. Hij geeft aan dat het hier om een reguliere bijeenkomst gaat. In de bijeenkomst wordt aandacht besteed aan het nu lopende traject rond het concept uitvoeringsprogramma waarvoor op 6 juni een aparte bijeenkomst voor is vastgelegd.

De secretaris meldt, op verzoek van de voorzitter, dat er geen ingekomen stukken zijn.

2. Mededelingen

De secretaris meldt de afwezigheid van enkele deelnemers.

3. Verbeteren waterhuishouding Bentwoud

De voorzitter geeft het woord aan de heren Van Rossum en Harkema om ons bij te praten over de waterbeheersing van het Bentwoud.

Door middel van een presentatie wordt daar door Staatsbosbeheer inhoud aan gegeven. Er is in het Bentwoud sprake van wateroverlast. Vooral in het oostelijk deel van het Bentwoud is daar sprake van. Dat gebied is ook het laagste gedeelte van het Bentwoud. Er is weinig oppervlakte water en om de problemen structureel aan te kunnen pakken zijn er maatregelen nodig. In samenwerking met het Hoogheemraadschap wordt naar diverse mogelijkheden gekeken. Zo zouden er meer greppels aangelegd kunnen worden, de watergangen beter met elkaar verbonden kunnen worden, poelen gemaakt kunnen worden en meer natuurvriendelijke oevers gerealiseerd kunnen worden. Nu er gewerkt wordt aan een concept uitvoeringsprogramma ligt het voor de hand om daar dergelijke maatregelen en voorstellen in op te nemen.

Waldo van Zuylen zegt dat er op diverse plekken water blijft staan. Die plekken zouden verdiept kunnen worden waardoor er meer wateroppervlakte wordt gecreëerd wat benut zou kunnen worden in droge periodes. Dat komt ook de natuurwaarde van het gebied ten goede.

Huibert van Rossum (SBB) zegt dat dat soort oplossingen in de planvorming wordt meegenomen. Er moet echter ook een balans gevonden worden tussen de wateroverlast en het waterpeil dat nodig is om de verzilting van het gebied tegen te gaan.

4. Participatieproces rond uitvoeringsprogramma Bentwoud

De voorzitter legt uit dat het ontwikkelen van een uitvoeringsprogramma het gevolg is van een twee jaar geleden verschenen Ontwikkelperspectief Bentwoud. Dat Ontwikkelperspectief is besproken in het Gebruikersplatform en van advies voorzien door het Gebruikersplatform. De Provincie Zuid Holland heeft daarop besloten om het Ontwikkelperspectief om te zetten in een meerjarig uitvoeringsprogramma en aan Staatsbosbeheer verzocht dit programma in concept op te stellen. Daarnaast heeft de Provincie bepaald dat door middel van participatie bijeenkomsten gebruikers hun mening konden geven op

een aantal hoofdthema's van dit uitvoeringsprogramma. Er zijn een drietal participatie bijeenkomsten georganiseerd en alle input daarvan wordt nu verwerkt in het concept uitvoeringsprogramma.

De voorzitter meldt dat het concept uitvoeringsprogramma inmiddels gereed is en verstuurd wordt aan alle participanten, het Gebruikersplatform en aan degenen die aan de participatie bijeenkomsten hebben deelgenomen. Op 4 juli 2024 wordt het concept uitvoeringsprogramma besproken in het bestuurlijk overleg. Voor die tijd heeft het Gebruikersplatform de mogelijkheid om op dit concept advies uit te brengen. Daartoe is een eformulier ontwikkeld waarop de gebruikers hun mening kenbaar kunnen maken of er voldoende met hun opvattingen rekening is gehouden en of het ontwerp in lijn is met de uitkomsten van de participatie bijeenkomsten. Het eformulier dient uiterlijk 28 mei te zijn ingestuurd.

De voorzitter geeft aan dat op basis van de ontvangen reacties een concept advies wordt opgesteld dat weer wordt voorgelegd aan het Gebruikersplatform en aan degenen die aan de participatiebijeenkomsten hebben deelgenomen. Dit concept advies wordt in een extra bijeenkomst op 6 juni 2024 vastgesteld en aan het bestuurlijk overleg toegezonden. Waldo van Zuylen vraagt hoe het met de financiering van het uitvoeringsprogramma zit. Mariëlle De Rooij (PZH) antwoordt dat dat afhankelijk is van de projecten die in gang gezet moeten worden waarbij er sprake zal zijn dat daarvoor ook beheerskosten worden gebruikt.

De secretaris meldt dat de bijeenkomst plaats vindt in het gebouw van de Goudse Model Vlieg Club (GMVC) omdat dorps huis De Tas op 6 juni niet beschikbaar is vanwege de verkiezingen voor het Europees Parlement.

5. Wijziging bestuurssamenstelling Gebruikersplatform Bentwoud

De voorzitter legt uit dat de plv. voorzitter en de secretaris te kennen hebben gegeven aan het eind van het jaar zich te zullen terugtrekken uit het dagelijks bestuur. Hij vraagt de secretaris om hier zelf een toelichting op te geven.

De secretaris antwoordt dat hij sinds 2016 deze taak vervult. Nu er in de afgelopen tijd veel gesproken is over noodzakelijk veranderingen in de positie en het beheer van het Bentwoud merkt spreker dat hij daarin een andere rol ziet ontwikkelen met betrekking tot de rol en positie van het Gebruikersplatform. Een rol die hem minder goed past en om die reden is het beter om de taak over te dragen aan een andere nieuwe secretaris. De voorzitter zegt dat over de rol van het Gebruikersplatform met de Provincie gesproken wordt. Kijkend naar het huidige convenant voor het Gebruikersplatform is het duidelijk dat die aangepast moet worden om er in de toekomst voor te kunnen zorgen dat het Gebruikersplatform beter aansluit bij de diverse groepen gebruikers van het Bentwoud en ook beter aansluit bij de rol en positie die de Provincie hierin ziet.

De voorzitter vraagt de gebruikers of er al kandidaten voor de twee functies zijn. Dat is nu nog niet het geval. Hij vraagt hier over te willen nadenken en op korte termijn mogelijk kandidaten voor te dragen.

6. Inbreng gebruikers van het Bentwoud

- Voortgang aanleg mountainbike route

Paul van Dongen laat weten dat aannemer Van der Spek recentelijk de route heeft gemaaid. Dat is gebeurd voor het broedseizoen. Er heeft daarvoor nog een ecologisch onderzoek plaatsgevonden om te vermijden dat er schade aan de flora en fauna wordt aangericht. Er heeft een bijeenkomst plaatsgevonden met de vrijwilligers van de mountainbike groep. Die hebben het gebied doorlopen en zijn enthousiast over het toekomstig parcours. Direct na het broedseizoen wordt begonnen met het aanleggen van het parcours waarbij ook kleine lage hindernissen worden aangebracht. Het parcours wordt een familieparcours waarbij jong en oud ervaring kan opdoen met het mountainbiken. In de planning wordt 3 september 2024 als mogelijke openingsdatum aangehouden.

7. Inbreng Staatsbosbeheer/PZH

- Rotonde Heerewegh en N209

Mariëlle de Rooij deelt mee dat er wordt nagedacht over het aanleggen van een rotonde waarbij er een mogelijkheid is om een aansluiting te realiseren naar Benthorn. Maar die discussie bevindt zich nog in een beginfase en de uitkomst is daarvan niet bekend. De voorzitter zegt dat hierover een vraag is gesteld door Rob van Daalhoff.

- Inbreng Staatsbosbeheer

Dick van Stegeren (SBB) vermeld het volgende:

- Rond eind augustus vind er in een gedeelte in de buurt van de N 209 het blesen van bomen plaats die door een aannemer weggehaald zullen worden. Die bomen zullen gestapeld worden bij parkeerplaats West.
- In het kinderbomenbos hebben vernielingen plaatsgevonden bij het gebied waar de bomen voor overleden kinderen staan. Met name spullen die door de familie bij de bomen zijn geplaatst zijn beschadigd of vernield. Er komt de komende tijd meer toezicht op dat deel van het Bentwoud.
- De brug in het hondenlosloopgebied is vernieuwd.
- Staatsbeheer heeft samen met een aannemer een schouw gehouden van het woudloperspad en afspraken gemaakt waar dit pad verhoogd of gerepareerd moet worden om de wateroverlast tegen te gaan.
- In het najaar zullen in het hondenlosloopgebied werkzaamheden worden uitgevoerd waarbij weer paarden worden ingezet.
- Er is een nieuwe boswachter publiek voor het Bentwoud aangesteld. Dat is Hanneke Meeusen.
- Er zijn een aantal interessante excursies geweest en een aantal nog in voorbereiding. Die zijn op de website te vinden.

Ton Overtoom vraagt of er iets bekend is over mogelijke bezuinigingen met betrekking tot het Balijbos.

Mariëlle de Rooij zegt dat een staatscommissie zich daar op 22 mei over buigt.

8. Actiepunten

De voorzitter neemt de lijst door.

Actiepunt 24-003 is afgehandeld.

Actiepunt 24-004 blijft staan. PZH wordt toegevoegd als mede verantwoordelijk voor de afhandeling.

Actiepunt 24-006 is afgehandeld.

Actiepunt 24-007 is mogelijk te realiseren op de bijeenkomst van 21 november waarbij tevens het afscheid plaatsvindt van de plv. voorzitter en de secretaris.

9. Vaststellen verslag bijeenkomst 18 januari 2024

De voorzitter vraagt of er nog tekstuele of inhoudelijke opmerkingen zijn op het verslag. Dat blijkt niet het geval te zijn. Het verslag wordt onder dankzegging aan de secretaris vastgesteld.

10. Rondvraag

Ton Overtoom vraagt of het mogelijk is om het fruitbomenbos weer op orde te brengen. Er vindt geen of onvoldoende onderhoud plaats.

De voorzitter zegt dat de aanleg van het fruitbomenbos door de Vrienden van het Bentwoud is gerealiseerd en dat die dus ook verantwoordelijk zijn voor het onderhoud daarvan. Dit zal dan ook gemeld worden aan de Vrienden.

Actiepunt: 24-008

11. Sluiting

Niets meer aan de orde sluit de voorzitter, onder dankzegging, de bijeenkomst.

Zoetermeer, 21 mei 2024.